
  

Protokoll för kommunala rådet för äldrefrågor 2024-09-17 

1 
 

 

Kommunala rådet för äldrefrågor 
 
Tid och plats  tisdagen den 17 september 2024 kl. 13.00-15.00, Stadshuset, 

Mogden 

Närvarande  Kommunens representanter 
Sebastian Gustavsson (M), ordförande, biträdande kommunalråd 

  Ruza Källström (S), biträdande oppositionsråd 
  Annika Svensson, verksamhetschef hemtjänst och hemsjukvård 
  Marie Ingemarsson, socialt ansvarig samordnare 
  Ida Wickström, socialt ansvarig samordnare 
  Hans Andersson, enhetschef fritidskontoret 
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Anders Dahlén, SPF Seniorerna Bogesund 
  Nils Nilsson, SPF Seniorerna Norra Kind  
  Majken Engvall, Åsundens PRO 
  Lena Nilsson, SPF Seniorerna Hökerum 
  Inger Persson, PRO 

 
 
 
Justerare  Majken Engvall, Åsundens PRO 
 

 
 

 Underskrifter  

   Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Sebastian Gustavsson (M), ordförande 

 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Majken Engvall, Åsundens PRO 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Majken Engvall, Åsundens PRO, utses till justerare tillsammans med ordförande. 
 
 

4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns.  

 

5. Tema  
Ida Wickström informerar om Ulricehamns kommuns kommande policy för att 
motverka våld i nära relationer. Policyn är en politiskt beslutad inriktning för hur vi ska 
arbeta mot våld i nära relation i Ulricehamns kommun. Målsättningen är att ingen i 
Ulricehamns kommun ska utsättas för våld i nära relation. För att nå dit ska vi arbeta 
proaktivt och medarbetare som möter kommuninvånare ska ha kunskap och kunna 
identifiera tecken på våld. Arbetet ska ske i samverkan med myndigheter, civilsamhälle 
och andra relevanta aktörer och bygga på aktuell kunskap och forskning. Utsatta ska 
erbjudas individbaserat stöd utifrån behov. Våld i nära relation kännetecknas av att den 
som utsätts står i beroendeställning till förövaren. Faktorer som kan fördjupa 
utsattheten vid hög ålder är till exempel brister i tillgänglighet i samhället, beroende av 
insatser och hjälp och stereotypa föreställningar om våld. Vart ska man då vända sig när 
man är utsatt för våld i nära relation? I första hand kan man vända sig till mottagningen 
på socialtjänsten via individ- och familjeomsorgens reception, på 0321-59 56 00. Vidare 
har socialtjänsten ett samarbete med Utväg som är verksamma inom hela södra 
Älvsborg. Därutöver kan man kontakta kvinnojouren eller Nationella stödlinjen. Om 
man som utsatt har insatser såsom hemtjänst eller hemsjukvård, kan man vända sig till 
direkt till personalen. Ida berättar att det har tagits fram en folder om utsatthet, som 
kommer att distribueras till Oasen. Foldern tas även med till kommande möte med det 
kommunala rådet. När en person söker en insats i Ulricehamns kommun ställer 
handläggaren frågan om man är utsatt för våld i nära relationer. Frågan ställs på rutin 
och tanken är att man på så sätt ska kunna identifiera både våldsutsatt och våldsutövare.   
 
 

6.  Information från kommunalråden 
- Emma Vånder heter Ulricehamns kommun nya folkhälsostrateg, som efterträder 

Malin Bast. 
- Alla partier är upptagna med budgetarbete så här i budgettider.  
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7. Information från förvaltningen 
• Hans Andersson, enhetschef vid fritidskontoret, informerar om kommande 

förändringar med anledning av samordning av föreningsbidragen inom sektor 
service. Målet har varit att ta fram en modell som är rättvis och förutsägbar, så att 
föreningarna redan på förhand ska kunna räkna ut storleken på sitt bidrag. 
Bidraget kommer att utgöras av ett grundbidrag baserat på antalet medlemmar, 
där varje medlem genererar 45 kronor till föreningen. Den nya modellen kommer 
att innebära att samtliga föreningar får större bidrag än tidigare. För att vara 
berättigad till bidrag, måste föreningarna uppfylla vissa grundkrav, till exempel 
att de ska kunna redovisa årsmötesprotokoll, resultatrapport och balansräkning. 
Därutöver behöver föreningen ha minst 15 medlemmar samt genomföra 20 
aktiviteter per år. En fråga som uppkommer är om studiecirklar ska räknas som 
föreningsaktivitet. Hans återkommer med svar på den frågan.  
 

• Johan Nihlén informerar om att styrdokumentet Reglemente för kommunala 
rådet för äldrefrågor ska ses över. Rådets ledamöter kan senast den 4 oktober, 
inkomma med eventuella förslag på ändringar i reglementet till Johan via mejl. 
Ändringar som är klara redan idag, är att antalet ledamöter ändras från fyra till 
fem och att antalet möten per år ändras från fem till fyra.   

 

8. Frågor från organisationerna 
a) Hur arbetar kommunen med våld i nära relationer? 

Frågan är besvarad genom dagens tema.  
 

b) Hur fortlöper arbetet med att få fler att engagera sig som volontärer? 
Frågan flyttas till nästa möte med det kommunala rådet.  

 
c) I vilken omfattning utnyttjas fixartjänst?  

Frågan flyttas till nästa möte med det kommunala rådet och kommer att besvaras 
av Simon Hägglund, verksamhetschef funktionsnedsättning. 

 
d) Hur går det med Gällstadgården? 

Bygglovet för Gällstadgården har överklagats till mark- och miljödomstolen. Det 
betyder att det dröjer ytterligare en tid innan vi vet om bygglovet vinner laga 
kraft. Planeringen inför bygget fortsätter under tiden. Frågan flyttas till nästa 
möte med det kommunala rådet, då vi förhoppningsvis vet mer.  
 

e) Hur fungerar trygghetslarmet 
Annika berättar att det inte finns en backup inom befintligt system. Däremot 
finns det framtagna rutiner för att personer med trygghetslarm inte ska bli utan 
hjälp om systemet ligger nere. Enligt rutinen tar personalen regelbundet fram 
listor över vilka personer som har trygghetslarm. Eftersom de som har 
trygghetslarm som enda insats, tillhör de mest utsatta vid en driftstörning, 
behöver personal prioritera den gruppen. 
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f) Hur har det gått med bemanningen under sommaren? 
Hemtjänst och hemsjukvård har haft låg beställning under sommaren, varför 
personaltätheten har varit hög trots normal sjukfrånvaro. Annika berättar att 
man försöker analysera orsaken, men menar att en delförklaring är vissa brukare 
med stora insatser har avlidit eller flyttat till vård- och omsorgsboende. Annika 
berättar att det går att flytta personal vid behov, eftersom man har sin anställning 
i kommunen.  
 

g) Blir det någon fortsättning på Buss on demand nu när testperioden är 
över? 
Enligt information från Johan Persson, trafikplanerare i Ulricehamns kommun, 
kommer Västtrafik att fortsätta testa konceptet, då det finns ytterligare frågor de 
vill få svar på. Just nu pågår test i Marks kommun i Kinna, Skene och Örby där 
man provar att köra i en större geografi än vad som gjordes i Ulricehamn.  
Västtrafik tror på konceptet och fortsätter utveckla det, men det är inte inplanerat 
fler test i Ulricehamn. De jobbar också med att utvärdera de test som genomförts. 
Det finns i nuläget inget svar på om, och i så fall när, Buss on demand kan bli en 
del av den ordinarie kollektivtrafiken. 

 
 

9. Övriga frågor 
SPF Seniorerna Norra Kind framför önskemål om gemensam genomgång av nyckeltal. 
Ett annat önskemål som lyfts fram är att protokoll från samråden även ska skickas till 
ersättare.  
 
 

Bilaga 
Presentation – Våld och äldre 
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